
Protokół nr XX/2008 
z przebiegu XX sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 27 listopada 2008 roku 
 

 
XX sesja Rady Powiatu odbyła się w sali posiedzeń Starostwa 

Powiatowego w Zielonej Górze. 
Na ogólną liczbę 21 radnych nieobecna była Brygida Wróblewska, 

która usprawiedliwiła swoją nieobecność. 
Lista obecności radnych i gości - załącznik nr 1 do protokołu 

nr XX/2008. 
 
Ad 1. 

Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu 
Zielonogórskiego o godz. 13.00 otworzył XX sesję Rady Powiatu 
Zielonogórskiego, przywitał zebranych i zgodnie z listą obecności stwierdził 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek 
obrad oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił 
autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 
2008 r. – pkt 8 ppkt 1 oraz autopoprawkę do Regulaminu Organizacyjnego 
Starostwa Powiatowego w Zielonej Górze – pkt 8 ppkt 4.  
Wszyscy radni otrzymali dodatkowe materiały. 

Porządek obrad z uwzględnieniem powyższych zmian Rada przyjęła 
20 głosami „ZA”. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie XX sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  

międzysesyjnym. 
5. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i interpelacje radnych. 
7. Informacja o sytuacji SP ZOZ w Sulechowie i SP ZOZ w Wojnowie. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany w budżecie powiatu na 2008 rok, (druk nr 169); 
2) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego 

na lata 2008-2015”, (druk 168); 

 



3) ustalenia wynagrodzenia dla starosty zielonogórskiego, (druk 167); 
4) przyjęcia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego  

w Zielonej Górze, (druk 170). 
9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
10. Wolne wnioski i zapytania.  
11. Zamknięcie XX sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3. 

Do protokołu z XIX sesji Rady Powiatu nie zgłoszono uwag i pytań. 
Protokół poddany pod głosowanie Rada przyjęła 20 głosami „ZA”.  
 
Ad 4. 

Przewodniczący Rady złożył sprawozdanie ze swojej działalności 
w okresie międzysesyjnym. W okresie od 31 października do 27 listopada 
2008r. brał udział w 3 posiedzeniach Zarządu Powiatu oraz w posiedzeniu 
Komisji Rady, a także 4 razy pełnił dyżur w biurze Rady. 

Ponadto Przewodniczący reprezentował Radę Powiatu i brał udział  
w obchodach: 

• 7 listopada z okazji święta pułku w Sulechowie; 
• 9 listopada w uroczystościach związanych z Dniem Niepodległości  

w Łężycy; 
• 11 listopada obchodzono Święto Niepodległości w Raculi; 
• 17 listopada miał miejsce konkurs na stanowisko inspektora w Biurze 

Rady Powiatu i przewodniczył komisji konkursowej; 
• 21-22 listopada w Lubiatowie odbyło się wyjazdowe szkolenie 

radnych w zakresie wypełniania oświadczeń majątkowych oraz 
posiedzenie komisji stałych; 
Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono wniosków i zapytań. 

 
Ad 5. 

Edwin Łazicki, Starosta Zielonogórski złożył sprawozdanie z pracy 
Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym: Zarząd Powiatu odbył 
4 posiedzenia Zarządu, podjął 15 uchwał. Podjęte uchwały Zarządu dotyczyły: 

• 5 uchwał  dotyczących  zmian w planie dochodów i  wydatków 
budżetu powiatu na 2008r., 

• sprzedaży nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Powiatu, 
• rozstrzygnięcia konkursu ofert na zadanie z zakresu pomocy 

społecznej –Utworzenie i prowadzenie powiatowego ośrodka wsparcia 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

• powierzenia stanowiska dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Sulechowie, 

• udzielenia pełnomocnictwa Panu Andrzejowi Klimentowskiemu 
dyrektorowi SOSW w Sulechowie, 

 



• realizacji zadania „Prowadzenie punktów konsultacyjnych – 
Bezpieczna i przyjazna szkoła”, 

• zmiana uchwały Zarządu dotyczącej dofinansowania do doskonalenia 
zawodowego nauczycieli, 

• realizacja pomocy psychologiczno-pedagogicznej w formie 
dodatkowych zajęć pozalekcyjnych i pozaszkolnych, 

• zakupu pomocy dydaktycznych dla Młodzieżowego Ośrodka 
Socjoterapii w Przytoku, 

• realizacja programu „Sięgajmy wyżej – wyrównywanie szans 
edukacyjnych uczniów niepełnosprawnych z powiatu 
zielonogórskiego”, 

• zakupu sprzętu i oprogramowania dla Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej w Sulechowie, 

• udzielenia dotacji ze środków Powiatowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 3000 realizacja 
programu edukacyjnego przez Nadleśnictwo Przytok. 
Przedstawił Wysokiej Radzie informację o przeprowadzonych 

postępowaniach zgodnie z Zarządzeniem Starosty i ustawy Prawo zamówień 
publicznych: wyłoniono dostawcę usługi wykonania dokumentacji geodezyjnej 
w 2008 r. w zakresie zwrotu działek dożywotnich i siedliskowych na rzecz 
byłych rolników – Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „GEOMETRA” 
z Sulechowa oraz na świadczenie usług konserwacji i nadzoru eksploatacji dla 
oprogramowań – system Elektronicznego obiegu Dokumentów „PROTON” 
i BIP - :SPUTNIK” Software Sp. z o.o. z Poznania. Rozpoczęto procedury: na 
usługi sprzątania i utrzymania czystości w budynku Starostwa, dostawę wody 
i odprowadzenia ścieków, dostawę artykułów spożywczych, benzyny 
i artykułów biurowych. 

Ponadto Członkowie Zarządu reprezentowali Powiat w imprezach, 
naradach  m.in.: 

• w posiedzeniu Komisji ds. Współpracy Międzynarodowej Zarządu 
Oddziału Wojewódzkiego Ochotniczych Straży Pożarnej, 

• w Święcie Pułku w Sulechowie, 
• w otwarciu i zamknięciu imprezy sportowej szachowej w Kalsku, 
• w obchodach Święta Niepodległości w Sulechowie, 
• w spotkaniu poświeconym 10-leciu istnienia samorządu w Urzędzie 

Marszałkowskim, 
• we mszy świętej w Kościele pw. Podwyższenia Krzyża w Sulechowie 

z okazji 50-lecia kapłaństwa  ks. Antoniego Mackiewicza, 
• w spotkaniu Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego, 

które odbyło się w Państwowej Wyższej Szkole Zawodowej w 
Sulechowie, 

• w walnym zebraniu Lubuskiej Federacji Sportu w Drzonkowie, 

 



• w obchodach 60 rocznicy utworzenia Wojskowej Komendy 
Uzupełnień w Zielonej Górze, 

• w obchodach 50-lecia Honorowego Krwiodawstwa Polskiego 
Czerwonego Krzyża w Filharmonii Zielonogórskiej. 

• ponadto brałem udział w nagraniach telewizyjnych. 
Starosta poinformował też o prośbie, z którą zwrócił się Marszałek 

Województwa Lubuskiego, w sprawie zamiany budynków. Urząd 
Marszałkowski miałby zajmować cały budynek, włącznie z częścią, w której 
obecnie mieści się Starostwo Powiatowe, zaś nasz Urząd zostałby przeniesiony 
do innej siedziby. Podkreślił, że jest to na razie tylko pomysł i jeśli w tym 
kierunku będą toczyły się rozmowy, to Marszałek będzie musiał liczyć się 
z dużymi oczekiwaniami Starostwa, z racji konieczności przeniesienia jednostki 
administracyjnej z całym wyposażeniem i komórkami jej podległymi, jak np. 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. 

Informacje z działań Zarządu radni przyjęli bez uwag. 
Ad 6. 

Na pytanie Przewodniczącego o wnioski oraz interpelacje radnych, 
nikt ze zgromadzonych nie zabrał głosu. 
 
Ad 7. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż wszyscy radni otrzymali 
informacje o sytuacji SP ZOZ w Sulechowie – załącznik nr 2 oraz SP ZOZ 
w Wojnowie – załącznik nr 3. Radni nie złożyli wniosków i zapytań do 
sprawozdań, zaś Starosta wspomniał, że w obecnej sytuacji finansowej wielu 
szpitali, w obliczu ich ogromnych zadłużeń panuje tendencja do samodzielnego 
walczenia z długami, a być może lepszym rozwiązaniem byłoby działanie 
w grupie.  

Poddane pod głosowanie zostały przyjęte 19 głosami „ZA”, radny 
Lech Czura wstrzymał się od głosu. 

 
Ad 8/1. 

Edyta Dwojak – Skarbnik Powiatu Zielonogórskiego uzasadniła 
autopoprawki Zarządu Powiatu do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na 2008 r. Autopoprawki otrzymali na piśmie wszyscy radni.  

Radny Roman Rakowski zwrócił uwagę na fakt, że z winy 
interpretacji przepisów przez Mikołaja Zimparowa, Uczniowski Klub Sportowy 
„Trójka”, którego radny jest prezesem, musiał zwrócić 3 tys. zł Starostwu 
Powiatowemu, ponieważ nie uzyskał on zgody Powiatowego Zielonogórskiego 
Zarządu Dróg na przeprowadzenie imprezy sportowej (biegu ulicznego). Trasa 
biegu obejmowała drogę, która leży w gestii Zarządu Dróg i zgodnie 
z przepisami najpierw potrzebna była zgoda zarządcy drogi a potem 
zabezpieczenie przez policję.  

 



Marek Szarłata, Etatowy Członek Zarządu wyjaśnił, że Mikołaj 
Zimparow prawidłowo zastosował przepisy, gdyż zgodnie z nimi najpierw 
należy zadbać o zabezpieczenie biegu a potem wystąpić o zgodę zarządcy.  

Starosta podsumował dyskusję uwagą o tym, że przykre jest 
i niesłuszne, by imprezy rekreacyjne organizowane od lat nie dochodziły do 
skutku z powodu nieczytelnych przepisów. 

Rada nie zgłosiła wniosków i uwag do projektu uchwały w sprawie 
budżetu na 2008r. wraz z autopoprawkami i Uchwała Nr XX/162/2008 została 
przyjęta 19 głosami „ZA” przy 1 głosie. „WSTRZYMUJĄCYM” radnego 
Romana Rakowskiego, (załącznik nr 4). 
  
Ad 8/2.  

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały zmieniającej Plan 
Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015”.  

Radni 17 głosami „ZA”, 2 ”WSTRZYMUJĄCY” radnych Janiny 
Kałuży i Andrzeja Bawłowicza oraz 1 „PRZECIW” radnego Lecha Czury 
podjęli Uchwałę w sprawie zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu 
Zielonogórskiego na lata 2008-2015” (załącznik nr 5). 
 
Ad 8/3.  

Roman Rakowski stwierdził, że uzasadnienie do uchwały jest zbyt 
skromne. Prasa systematycznie donosi o wysokich zarobkach wójtów, 
burmistrzów czy starostów. To „kłuje” w oczy mieszkańców i dlatego należy 
gruntownie uzasadnić tę uchwałę. Spytał również czy wraz z podwyżką 
uposażenia Starosty podwyższone zostaną również płace pracowników 
starostwa i jednostek podległych.  

Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż podwyżka wynagrodzenia dla 
Starosty Zielonogórskiego jest ostatnim krokiem podwyższającym płace 
w Starostwie. Wszyscy pracownicy otrzymali podwyżki w czerwcu. Uposażenie 
Starosty jest nie zmieniane od początku kadencji, a wysokość została podjęta 
uchwałą Rady poprzedniej kadencji i obowiązuje od 01.01.2005 r. Dlatego też 
po czterech latach należy zmienić Uchwałę w tym zakresie. 

Ryszard Górnicki przypomniał, że Starosta bardzo sceptycznie 
podszedł do podwyższenia swojej płacy. Przewodniczący Rady poczynił 
rozeznanie poborów wśród innych starostów i taką propozycję przedstawił 
Wysokiej Radzie. Odnosząc się do uwagi radnego Romana Rakowskiego o treść 
uzasadnienia, podniósł, że Starosta składa informacje ze swoich działań na 
każdej sesji i wszyscy znają Jego dokonania. 

Janina Kałuża uznała, że spór o zasadność podniesienia 
wynagrodzenia dla Starosty jest bezcelowy, ponieważ był przedyskutowany na 
posiedzeniu komisji. 

 



Roman Rakowski odparł, że nie jest tej uchwale przeciwny, tylko 
chciałby wiedzieć, jakie będzie przełożenie tej podwyżki na płace pracowników 
Starostwa. 

Przewodniczący zarządził głosowanie.  
Rada Powiatu przyjęła Uchwałę Nr XX/164/2008 w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia dla starosty zielonogórskiego 17 głosami „ZA”, przy 
3 „WSTRZYMUJĄCYCH” radnych: Mieszka Sibilskiego, Lecha Czury  
i Edwina Łazickiego (załącznik nr 6). 
 
Ad 8/4. 

Bożena Długosz – Radca prawny przedstawiła zmiany w projekcie 
Regulaminu Organizacyjnego Starostwa. 

Ireneusz Plechan, Członek Zarządu zauważył błąd w druku 
autopoprawki regulaminu.  

Pomyłkę wyjaśniono. 
Lech Czura stwierdził zmiany w stosunku do poprzedniego 

regulaminu z czerwca 2007 r. Istotą tych zmian jest brak punktu o Kodeksie 
postępowania administracyjnego, jako jednej z podstaw działania starostwa. 

Bożena Długosz podkreśliła, że Regulamin Organizacyjny jako żywy 
twór można zmieniać wg potrzeb, a zapis o Kodeksie postępowania 
administracyjnego może ale nie musi się w nim znajdować i bez względu na to 
przepisy tego kodeksu zawsze obowiązują. 

Lech Czura zgłosił wniosek o zamieszczenie w §1 Regulaminu 
Organizacyjnego zapisu o Kodeksie postępowania administracyjnego. 

Henryk Jagoda zwrócił się z pytaniem, czy zapis o Kodeksie 
postępowania administracyjnego wykreślono umyślnie czy przez przeoczenie. 

Bożena Długosz wyjaśniła, że Kodeks postępowania 
administracyjnego to forma nadrzędnego przewodnika, obowiązującego bez 
względu na obecność zapisu o nim w Regulaminie Organizacyjnym. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad wnioskiem radnego Lecha 
Czury o zamieszczenie zapisu o Kodeksie postępowania administracyjnego 
w Regulaminie Organizacyjnym Starostwa Powiatowego. „ZA” głosowało 
2 radnych: Lech Czura i Ireneusz Plechan, 16 osób wstrzymało się od głosu, 
a „PRZECIW” głosowały 2 osoby: Radny Krzysztof Sroczyński i Ireneusz 
Nijaki. Wniosek nie przeszedł, ponieważ nie uzyskał większości. 

Rada podjęła Uchwałę nr XX/165/2008 w sprawie przyjęcia 
Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Zielonej Górze „ZA” 
było 18 głosów, 1 „WSTRZYMUJĄCY” - Janina Kałuża, 1 „PRZECIW”- Lech 
Czura. 
 
Ad 9. 
 W związku z brakiem wniosków i interpelacji radnych nie udzielano 
odpowiedzi w tej sprawie. 

 



Ad 10. 
Henryk Jagoda wspomniał o ostatnim ataku zimy. Pomimo 

niewielkich opadów zebrał dużo uwag od mieszkańców okolic Kargowej, 
Karszyna i Klenicy na temat zimowej akcji utrzymania dróg. Przez kilkanaście 
godzin od opadu nikt nie przyjechał ze stosownym sprzętem. Nikt nie 
zareagował, ani kierowca maszyny, ani Zarząd Dróg, ani biuro firmy, która 
wygrała przetarg.  

Radny zwrócił się też z pytaniem o akcję ścinania poboczy, 
mieszkańcy okolicznych miejscowości zarzucili marnotrawienie pieniędzy 
ponieważ roboty na trasie Karszyn – Siatcza nie zostały zakończone. 

Tadeusz Cygański poprosił o cierpliwość w tej sprawie, gdyż prace 
się odbywają.  

Starosta zauważył podobne zaniedbania w sprawie zimowego 
utrzymania dróg na drodze Cigacice – Zielona Góra. Odbierał również telefony 
w tej sprawie. Wyraził też niepokój, że jednej firmie podlegają aż trzy okręgi. 
Zgodnie z zapewnieniami Marka Szarłaty firma dysponuje odpowiednią ilością 
sprzętu potrzebnego do zabezpieczenia całego regionu, ale w praktyce obawia 
się, jak firma poradzi sobie w przyszłości. Zobowiązał się do przeprowadzenia 
rozmowy z Dyrektor Zarządu Dróg. Natomiast sprawa prac równiarki 
w okolicach Karszyna poinformował o spotkaniu z sołtys wsi. Mieszkańcy 
okolic są zadowoleni, ponieważ nigdy wcześniej w żaden sposób nie zadbano o 
tę drogę. 

Jadwiga Oziemkowska stwierdziła, że sytuacja na drogach nie była 
do tej Dory aż tak zła, by były tak duże opóźnienia w jej oczyszczaniu. 

Janina Kałuża wyraziła opinię, że lepiej wydać więcej pieniędzy 
i zatrudnić kilka firm, tak by każda miała mniejszy obszar działania ale byłaby 
w stanie o niego zadbać. 

Marek Szarłata uznał, że radny Henryk Jagoda nie powinien mieć 
żalu o to, że to nie jego firma zajmuje się odśnieżaniem. Ponadto jest 
w kontakcie z sołtysami, z panią dyrektor Zarządu Dróg Grażyna Markowicz, 
wspólnie jeździli trasami i nie zauważyli zaniedbań – drogi były odśnieżone 
i posypane. 

Andrzej Bawłowicz zapytał o wielkość parku maszynowego firmy 
zajmującej się utrzymaniem dróg, ponieważ nikt nie wynajmuje sprzętu kiedy 
już spadnie śnieg. 

Starosta rozważył możliwość, czy w przyszłości siatki dróg nie 
podzielić na więcej mniejszych rejonów, wtedy na mniejszym obszarze łatwiej 
egzekwować działania. Warto podjąć dyskusję na ten temat by zapewnić 
większe bezpieczeństwo na drogach. 

Roman Rakowski zauważył, że ul. Piaskowa w Sulechowie jest na 
tyle duża i o znacznym nasileniu ruchu samochodowego i pieszego, że powinna 
być odśnieżana jako jedna z pierwszych, a ok. godz. 8 rano jeszcze nie była. 

 



Przewodniczący zgodził się, że należy ustalić priorytety, ważne drogi, 
które muszą być odśnieżane w pierwszej kolejności. 

Stanisław Okopień poparł stanowisko radnego Henryka Jagody 
w sprawie nienależytego zabezpieczenia przed skutkami zimy. 
Janina Kałuża spytała o ilość km od miejscowości Urzuty, gdzie bazę ma firma 
do Kargowy. 

Henryk Jagoda stwierdził, iż jest to ok. 55-60 km. Zwracając się do 
Marka Szarłaty, który mówił o czarnych drogach, to zaznaczył, że około 
południa to słońce roztapia zalegający śnieg. 

Ireneusz Plechan uważa, iż do chwili obecnej to jeszcze nie był atak 
zimy, lecz tylko zawirowanie atmosferyczne, a już pojawiły się problemy. 
Podkreślił, że na posiedzeniu Zarządu członkowie będą zastanawiać się jak to 
rozwiązać. 

Krzysztof Sroczyński przedstawił radnym wstępny terminarz sesji na 
2009 r. i poprosił o zgłaszanie uwag do biura Rady. 

Edwin Łazicki zwrócił się do wszystkich radnych z apelem by 
składali propozycje do Planu rozwoju Lokalnego na lata 2008-2015 do 
Naczelnika Wydziały Zarządzania Projektami Europejskimi i Zamówieniami 
Publicznymi Roberta Kostka przez biuro Rady do 31 marca 2009r. Zarządowi 
Powiatu zależy, by jak najwięcej inwestycji i remontów ująć w Planie, 
a realizacja w miarę możliwości będzie realizowana w poszczególnych latach 
budżetowych. 

Przewodniczący Rady poprosił, by związku z wydaniem monografii 
z okazji 10-lecia Powiatu Zielonogórskiego przekazać zdjęcia związane 
z pracami rady, spotkaniami z mieszkańcami. Poinformował również, iż 
19 grudnia odbędzie się wspólna wigilia radnych i pracowników starostwa, na 
którą serdecznie wszystkich zaprosił. Podziękował za udział w wyjazdowym 
szkoleniu i posiedzeniu Komisji. 
 
Ad 11. 
 Po wyczerpaniu porządku obrad, braku dalszych głosów w dyskusji 
o godz. 1420 Przewodniczący Rady zamknął obrady XX sesji Rady Powiatu. 
 
 
 
 
 

  Protokolant          Przewodniczący Rady 
          Powiatu Zielonogórskiego 
 
Jolanta Drygas           Krzysztof Sroczyński 

 


